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Estimades AMPA 

Com sabreu per la premsa, divendres es feren públics casos de COVID-19 a centres escolars, 
alguns confirmats i d'altres en sospita i/o confinament. 

Des de FAMPA hem contactat amb alguns dels centres afectats per tindre informació directa. 
Ens han comunicat que els protocols han funcionat de forma ràpida i eficaç. La detecció dels 
casos simptomàtics ha sigut immediata, les seues PCR fetes al moment, l'endemà els resultats i 
ràpidament localitzats els possibles contactes i notificats els necessaris confinaments per 
quarantena. Tot sempre sota el control de Sanitat. 

Les substitucions del professorat afectat està sent prou ràpida: la primera baixa es va notificar 
dilluns i dijous ja estava coberta. Encara i tot, continuarem exigint la màxima agilitat per 
respondre a eixos casos. L'existència i treball de la figura del coordinador COVID als centres i el 
seu contacte directe amb el centre de salut, ha mostrat una gran eficàcia. 

Ara bé, a FAMPA, algun mitjà de comunicació ens ha buscat per demanar el contacte de 
l'AMPA d'algun dels centres afectats i és segur que als pròxims dies ho tornaran a fer si es 
donen més casos. Des de l'executiva, volem transmetre a les comarques que, davant una 
petició de la premsa sobre un cas o “estat” COVID a un centre, hem de ser conscients què, qui 
realment tindrà tota la informació sobre el cas és la direcció del centre. Que, a més, segons el 
protocol, una vegada detectats els casos i activats els mecanismes de control, sanitat emetrà 
un informe que anirà dirigit a la direcció i a les famílies (el centre que va detectar el primer cas 
dilluns, divendres ja tenia eixe informe, a més dels casos simptomàtics diagnosticats, el 
rastreig ja fet i els possibles contactes en quarantena des de dimarts). 

És a dir, considerem que, com que no tindrà tota la informació, que evoluciona i és canviant en 
qüestió d'hores, l'AMPA no hauria de fer de portaveu d'aquestes situacions davant la premsa. 
Correm el risc de donar informació errònia, distorsionada, incompleta o parcial que 
perjudicaria els alumnes, el seu centre i a la mateixa AMPA. Hem de procurar que AMPAs i 
centres col·laboren en aquestes situacions, des del primer moment, inclús abans que es puga 
produir cap cas, o es generarà més desinformació i una situació d'alarma i descontrol que està 
lluny de la realitat i perjudica l'educació pública. 

Una col·laboració estreta amb les directives és fonamental per a una bona resolució dels casos 
que puguen donar-se i que hem de procurar que no s'estenguen falses notícies o "bulos" sobre 
aquests. Un possible positiu, no és un positiu fins que no ho confirma sanitat (als quals, a més, 
preval el dret a la intimitat, aspecte altament sensible dins l’àmbit escolar) i casos com el del 
Ramiro Jover o Rafelbunyol demostren que la coordinació ha funcionat i s'ha reaccionat de 
forma ràpida i eficaç. 

Les AMPA hem de formar part d'eixa bona coordinació i no del soroll i la informació. 

Una salutació cordial 
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Estimadas AMPA 

Cómo sabréis por la prensa, el viernes se hicieron públicos casos de COVID-19 en centros 
escolares, algunos confirmados y otros en sospecha y/o confinamiento. 

Desde FAMPA hemos contactado con algunos de los centros afectados para tener información 
directa. Nos han comunicado que los protocolos han funcionado de forma rápida y eficaz. La 
detección de los casos sintomáticos ha sido inmediata, sus PCR hechas al momento, al día 
siguiente los resultados y rápidamente localizados los posibles contactos y notificados los 
necesarios confinamientos por cuarentena. Todo siempre bajo el control de Sanidad. 

La sustitución del profesorado afectado está siendo bastante rápida: la primera baja se notificó 
el lunes y el jueves ya estaba cubierta. Aún así, continuaremos exigiendo la máxima agilidad 
para responder a esos casos. La existencia y trabajo de la figura del coordinador COVID en los 
centros y su contacto directo con el centro de salud, ha mostrado una gran eficacia. 

Ahora bien, a FAMPA, algún medio de comunicación nos ha buscado para pedir el contacto del 
AMPA de alguno de los centros afectados y es seguro que en los próximos días lo volverán a 
hacer si se dan más casos. Desde la ejecutiva, queremos transmitir a las comarcas que, ante 
una petición de la prensa sobre un caso o “situación” COVID en un centro, tenemos que ser 
conscientes qué, quien realmente tendrá toda la información sobre el caso es la dirección del 
centro. Que, además, según el protocolo, una vez detectados los casos y activados los 
mecanismos de control, sanidad emitirá un informe que irá dirigido a la dirección y a las 
familias (el centro que detectó el primer caso el lunes, el viernes ya tenía ese informe, además 
de los casos sintomáticos diagnosticados, el rastreo ya hecho y los posibles contactos en 
cuarentena desde martes). 

Es decir, consideramos que, como no tendrá toda la información, que evoluciona y es 
cambiante en cuestión de horas, la AMPA no debería hacer de portavoz de estas situaciones 
ante la prensa. Corremos el riesgo de dar información errónea, distorsionada, incompleta o 
parcial que perjudicaría a los alumnos, su centro y a la misma AMPA. Tenemos que procurar 
que AMPAs y centros colaboren en estas situaciones, desde el primer momento, incluso antes 
de que se pueda producir ningún caso, o se generará más desinformación y una situación de 
alarma y descontrol que está lejos de la realidad y perjudica la educación pública. Una 
colaboración estrecha con las directivas es fundamental para una buena resolución de los 
casos que puedan darse y que tenemos que procurar que no se extiendan falsas noticias o 
"bulos" sobre estos. Un posible positivo, no es un positivo hasta que no lo confirma sanidad 
(en los cuales, además, prevalece el derecho a la intimidad, aspecto altamente sensible en el 
ámbito escolar) y casos como el de Ramiro Jover o Rafelbunyol demuestran que la 
coordinación ha funcionado y se ha reaccionado de forma rápida y eficaz.  

Las AMPA tenemos que formar parte de esa buena coordinación y no del ruido y la 
desinformación.  

Un saludo cordial 


